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2016 VI I (BZK) 

Geachte heer Visser, 

Hierbij stuur ik u mijn reactie op de voorlopige uitkomsten van uw 
verantwoordingsonderzoek 2016 bij het ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties, begrotingshoofdstuk VI I van de rijksbegroting. Met 
belangstelling heb ik kennis genomen van uw conceptrapport waarin u oordeelt 
over de financiële informatie en ingaat op de bedrijfsvoering en de 
beleidsresultaten van mijn departement. Graag ga ik in op uw aanbevelingen ten 
aanzien van de bedrijfsvoering en de beleidsresultaten. 

Bedrijfsvoering 
Het doet mij deugd in uw rapport te lezen dat u constateert dat de bedrijfsvoering 
van BZK, de processen van het kerndepartement in het bijzonder, is verbeterd. U 
geeft aan dat alle openstaande onvolkomenheden die vallen onder 
begrotingshoofdstuk VI I van de rijksbegroting, zijn opgelost. 

Opgeloste onvolkomenheden kerndepartement 
Ik waardeer uw positieve constateringen over de financiële functie, het 
inkoopbeheer en het subsidiebeheer van het kerndepartement. Velen binnen het 
ministerie van BZK hebben in 2016 hard gewerkt aan het verder op orde brengen 
van deze processen. Het vooraf toetsen van subsidies en inkopen, de 
samenwerking en kennisdeling in de financiële kolom en de inrichting van de 
financiële functie na de reorganisatie, hebben hun vruchten afgeworpen. Ik blijf 
op deze lijn doorgaan. Het voorkomen van informele financiële verplichtingen, het 
opbouwen en borgen van kennis en kunde bij de beleidsafdelingen op het gebied 
van aanbestedingsregels en het tijdig uitvoeren van reviews van subsidies en 
regelingen heeft mijn aandacht. 

Opgeloste onvolkomenheid DiqiD 
U constateert dat de informatiebeveiliging van DigiD op het vereiste niveau is 
gebracht. Ten aanzien van uw opmerking over het gebruik van DigiD, specifiek de 
tweewegauthenticatie, merk ik op dat het inloggen met DigiD Basis op termijn 
wordt uitgefaseerd en dat ik voornemens ben op grond van het wetsvoorstel GDI 
regels te stellen voor welke elektronische diensten ten minste het 
betrouwbaarheidsniveau substantieel of hoog geldt. 
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Bedrijfsvoerinq AIVD 
De AIVD heeft het afgelopen jaar forse Inspanningen geleverd voor de verdere 
doorontwikkeling van de bedrijfsvoering en het financieel en materieel beheer. De 
eerder door u geconstateerde sporen van de reorganisatie en bezuinigingen 
trekken daarmee langzamerhand weg. De AIVD heeft dit in 2016 kunnen 
realiseren, terwijl er in die periode ook sprake was van een snelle personele groei, 
organisatie-ontwikkeling en operationele prioriteiten. Maatregelen zijn daarnaast 
getroffen voor het bewaken van de balans tussen het primaire en 
ondersteunende proces, de sturing op ICT en de sturing op output richting een 
integrale en meer resultaatgerichte bedrijfsvoering. Ik heb er daarom vertrouwen 
in dat de dienst ook in 2017 op dit hoge niveau kan blijven presteren. 

Beleidsresultaten 
Ten aanzien van de beleidsresultaten over 2016 doet u aanbevelingen die 
betrekking hebben op de decentralisatie in het sociaal domein, het 
gemeentefonds, controle op gemeentelijke jaarrekeningen, digitalisering en de 
regulering financiering politieke partijen. 

Decentralisatie sociaal domein 
U beveelt mij aan mijn wettelijke verantwoordelijkheid voor het bewaken en 
bevorderen van de integrale aanpak in het openbaar bestuur waar te maken en 
bij beleidsvoorbereiding waar nodig mijn collega's aan te spreken. 
Ik vervul als coördinerend bewindspersoon voor het sociaal domein een 
belangrijke rol bij het bewaken en bevorderen van de integrale aanpak in het 
openbaar bestuur. Vanuit die rol ben ik als voorzitter actief in de brede regietafel 
sociaal domein, het overkoepelende, gezamenlijke bestuurlijke gremium van Rijk 
en gemeenten op het gebied van het sociaal domein. Ik ben mij bewust van mijn 
wettelijke verantwoordelijkheden en handel daar naar. Ik deel uw mening dat het 
programma sociaal domein een goed instrument is om aan mijn 
verantwoordelijkheden verder invulling te geven. 

Ik onderschrijf uw aanbeveling dat het van belang is inzicht te hebben in de 
resultaten van het gedecentraliseerde sociaal domein. Binnen het programma 
sociaal domein werken gemeenten en het Rijk (ministers van BZK, SZW, OCW, 
VWS, VenJ) intensief samen. In het programma worden inhoudelijke en 
randvoorwaardelijke thema's opgepakt, waaronder outcome monitoring en 
verantwoording. Gemeenschappelijke taal vormt daarbij een belangrijke 
invalshoek. Dit programma wordt momenteel samen met gemeenten ontwikkeld 
en uitgevoerd. Onderzoeksinstanties, gebruikers van voorzieningen en andere 
relevante stakeholders worden, zoals u aanbeveelt, in dit proces betrokken. 

Gemeentefonds 
U gaat daarnaast uitvoerig in op het gemeentefonds, met als aanleiding de groei 
van het fonds door de decentralisaties. U gaat daarbij ook in op het gemeentelijk 
belastinggebied. 

Uw overwegingen leiden niet tot expliciete aanbevelingen en ik zie er daarom van 
af inhoudelijk op onderdelen te reageren. Over de uitgangspunten van het 
gemeentefonds heb ik een traject gestart. Deze herziening financiële verhouding 
biedt met zijn brede heroriëntatie alle ruimte om aandacht te besteden aan uw 
overwegingen. 
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Controle op gemeentelijke jaarrekeningen 
Bij de transformatie in het sociaal domein hebben regering en Tweede Kamer 
gekozen voor het voorop stellen van de continuïteit van de zorg. Het was 
voorzienbaar dat dit ook gevolgen zou hebben voor de financiële verantwoording 
door gemeenten en ik heb de Kamer hierover ook geïnformeerd. Om gemeenten 
en zorgaanbieders te ondersteunen bij de verantwoording is het programma I-
sociaal domein van start gegaan. Voor het verslagjaar 2015 heb ik op 14 
november 2016 gerapporteerd over de uitkomsten van de verantwoording door 
gemeenten over het verslagjaar 2015 (Tweede Kamer, vergaderjaar 2016-2017, 
34 477, nr. 9). In deze Kamerbrief is onder meer aandacht geschonken aan 
eerder ondernomen acties om de verantwoording zo tijdig mogelijk te laten 
plaatsvinden en de kans op een goedkeurende verklaring te vergroten! Direct na 
afloop van de verantwoording over het verslagjaar 2015 heb ik een grondige 
analyse laten uitvoeren. Op basis van dit onderzoek heb ik verbetermaatregelen 
aangekondigd in de brief, waaronder het verzoek aan bepaalde gemeenten om 
een verbeterplan op te stellen. Voor het houden van een vinger aan de pols voor 
de verantwoording over het verslagjaar 2016, heb ik een stuurgroep in het leven 
geroepen waarin belangrijke ketenpartners vertegenwoordigd zijn en laat ik een 
monitor uitvoeren. 
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U concludeert terecht dat de er ook in 2016 nog de nodige impact zal zijn op het 
controle- en verantwoordingsproces in het verslagjaar 2016. In de Kamerbrief is 
aangegeven dat het waarschijnlijk nog enkele jaren duren voordat het 
verantwoordingsproces weer genormaliseerd is. Dit is voor mij aanleiding, 
daarmee onderschrijf ik ook uw aanbeveling, wederom een grondige analyse uit 
te gaan voeren van de uitkomsten van het verantwoordingsproces voor het 
verslagjaar 2016. Eventuele extra verbetermaatregelen zal ik bezien in het licht 
van deze uitkomsten. 

Digitalisering 
Op 18 april jongstleden heb ik het rapport van de Studiegroep 
Informatiesamenleving en Overheid aangeboden aan de voorzitters van de 
Staten-Generaal. Hierin wordt beoogd voor de digitale overheid een jaarlijks te 
actualiseren uitvoeringsprogramma op te leveren. Dit programma wordt 
vastgesteld door een in te richten Ministeriële Commissie onder voorzitterschap 
van de Minister-president, waar de ministers van EZ, V8ü en BZK vanuit hun 
systeemverantwoordelijkheid voor respectievelijk digitale economie, digitale 
overheid en digitale veiligheid het hart van vormen. Vakministers en 
staatssecretarissen sluiten aan bij de Ministeriële Commissie vanuit de 
verantwoordelijkheid voor de digitaliserings- en uitvoeringsprogramma's voor hun 
domein (zoals mobiliteit, zorg, onderwijs, belastingheffing, sociale zekerheid, 
defensie, energie en stedelijke omgeving). In de commissie zijn voorts de 
medeoverheden vertegenwoordigd. In zowel het rapport van de studiegroep als 
het voorgestelde uitvoeringsprogramma worden inhoud en budget voor de 
digitalisering van de overheid nadrukkelijk aan elkaar gekoppeld. Het 
uitgangspunt is dat geen activiteiten plaatsvinden waarvoor de financiële dekking, 
zowel incidenteel als structureel, niet is geregeld. Als demissionair minister van 
BZK laat ik aan mijn opvolger of en hoe hij of zij de aanbevelingen van de 
studiegroep gaat oppakken. 
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Regulering financiering politieke partijen. 
De aanbevelingen die u doet inzake de Wet financiering politieke partijen (Wfpp) ^̂ '̂  
zal ik aanbieden aan de commissie die de Wfpp gaat evalueren. De commissie kan 
dan, indien zij dat wenst, deze aanbevelingen betrekken bij de evaluatie. 25 ap'hi 2017 

Kenmerk 

Ik accepteer de door u aangeboden mogelijkheid voor een briefing van uw 2017-0000197550 
rekenkamer om nader van gedachten te wisselen. 

Hoogachtend, 

De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 

dr. R.H.A. Plasterk 
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